



**ကညီပိတ်မုတ်ကရုတ်ကစီခိတ်သုတ်လှ
တဆံယုသီတါဂဲလိတ်ဒ်သိးတါကပတုတ်တါသုတ်စုဆုတ်ခိတ်တကးထီဒါပိတ်မုတ်အဂီ
“ပုတအိတ်လှသဲစးအဖိခိတ်နီတဂဘတ်”
ပတုတ်ကွတ်တါစုဆုတ်ခိတ်တကးထီဒါပိတ်မုတ်ဒီးဖိသုတ်တဘျီယီ**

လါနိတ်ဝုဘတ် ၂၅သီ, ၂၀၂၂နိတ်

လါနိတ်ဝုဘတ် ၂၅သီမုတ်ဝဲဒတ် “ဟိတ်ခိတ်ဒီဘုတ်တါတြျုတ်သံမလီမာ်ကွတ် တါစုဆုတ်ခိတ်တကးထီဒါပိတ်မုတ်အမုတ်နံ” နှိတ် လီ.တနိတ်ညါအံ.တါဂုတ်မိတ်ပုတ်လှပပုတတပိတ်မုတ်ယုထာမုတ်ဝဲ “ပုတအိတ်လှသဲစးအဖိခိတ်နီတဂဘတ်” နှိတ်လီ.တါအံ.မုတ် ဝဲတါကစီခိတ်လှကဒုးဟုတ်ပလီပုလှအသုတ်စုဆုတ်ခိတ်တကးတဖုတ် အအိတ်ဒီးမုတ်စုတ်ကီးတါကစီခိတ်လှအမုတ်ထီတ်ကု ပုတုတ်ဘတ်တါတဖုတ်အသးနှိတ်လီ. တါသုတ်စုဆုတ်ခိတ်တကးထီဒါပိတ်မုတ်မုတ်ဝဲတါမကမုတ်ကွိတ်မုတ် လှပပုတတဖုတ်အ ပု.ဒီးထံကီလှပအိတ်ဆိး(အိတ်မု)တဖုတ်အပု.နှိတ်လီ. သဲစးတါဘျုတဖုတ်အိတ်ဝဲလှအပတီပတီစးထီတ်လှဟိတ်ကစီ. ထံကီပတီ ဒီး ပါလှ ဟိတ်ခိတ်ဒီဘုတ်အပတီ ဘတ်ယးတါတြျုတ်စုဆုတ်ခိတ်တကး ထီဒါပိတ်မုတ် ဒီးဖိသုတ် တ ဖုတ် အိတ် ဖျါ ရှဲရှဲဒီးတါဟုတ်တါကမုတ်တဖုတ်ဘတ်ကွးဟ်လီအဲ.ရှဲရှဲလှပလှအမကမုတ်သဲစးတဖုတ်အံ.အဂီ နှိတ်လီ.ပု.ကီးဂဲဒီး ဘတ်တါမအဲလှသဲစးတဖုတ်အံ.အတုးတအိတ်လှအဝဲမုတ်မတေသုတ်တဖုတ်လဲတ်နှိတ်ဘတ်.

ခဲအံ.လှကီသုလှအပပဝဲကီးဂဲဒီးပကထံတ်ဒီးတုတ်ဘတ်တါမအဲမသီတဖုတ်လှအဘတ်တါပညိတ်မအဲလီလီလှပိတ် မုတ်တဖုတ်အဖိခိတ်ခိတ်ဖျိပယီသုးမုတ်ဒိတ်နှိတ်လီ. ပဒီပုတ်ဝဲမုတ်တဖုတ်. မိတ်တဖုတ်ဒီးဖိသုတ်တဖုတ် ဘတ်တါမဆုးမဆါ. မပျံ.မ ဖုး မုတ်မုတ် ဘတ်တါမသံတုတ်အဲ. အါအါဂီဂီ နှိတ်လီ. ပုလှအကထိကထိတဖုတ် ဘတ်တါမဆုတ်လှက ဘတ် ယုတ်မုဟး ဖျိး လှအဝဲသုတ်အဟံတ်အယီဒီးဘတ်အိတ်ခုသုတ်ဒီးဘတ်အိတ်မုဝဲလှတါပျံ.တုတ်ဖုးလှအကဘတ်တါမဆုးမဆါအဲ.တပယုတ် ယီနှိတ်လီ. တါလှပသုတ်ထီတ်တုတ်အဲ.လှပပုတတအပု.တဖုတ် သဲတ်ဖးကွတ်ဝဲအါမးဒီးပအိတ်လှတါ လီ.ပျံ.လီ.ဖုးဖးဒိတ်အ ပု.နှိတ်လီ. တါသုတ်တဖုတ်အံ.မုတ်ဝဲတါမကမုတ်တါဒုးတါယု.ကွိတ်မုတ် လှအဘတ်တါမအဲ.လှ(SAC)ပယီသုးမုတ်ဒီးသုးဖိ သံတ် ဖိတဖုတ်နှိတ်လီ. အဝဲသုတ်မဟးဂီထံကီ ဒီးဟိတ်ခိတ်ဒီဘုတ်သိတ်တါသီတဖုတ်ဒီး ပ အဲတ်ဒီးဒုးသုတ်နိတ် ထီတ်ပု.ကီး ဂဲဒီးလှ.တနံ.အံ.အဝဲသုတ်တဖုတ်တဘတ်အိတ်လှသဲစးအဖိခိတ်နီတဂဘတ်အဂုတ်နှိတ်လီ.ပု.သုတ်တဖုတ်အံ.မုတ်တနံ.တါက ဘတ်ဟံးနံ.အဲ.ဂုတ်ဝီ လှ တါကမုတ်လှ အမကမုတ်ဝဲတဖုတ်အဖိခိတ်နှိတ်လီ. အဝဲသုတ် တ ဖုတ် ကဘတ်တါစံတ်ညိတ်. ဖိတ်ကု ယုတ်.ဟံးဂုတ်ဝီဒီးမမဲတ်ဆုးအဲ.လှတါကမုတ်လှအမဝဲအဖိခိတ်နှိတ်လီ.

တါလှအလီသးအုးအိတ်ကတါနှိတ် လှပပုတတအပု.ဒုတ်လဲတ်တါသုတ်စုဆုတ်ခိတ်တကးထီဒါပိတ်မုတ်တဖုတ် ကဲထီတ်ဒီး ဒုတ်အသး လှ ညီနံ.ဘတ်တါမအဲ.လှ ပိတ်ခါတဖုတ်နှိတ်လီ. တါအံ.မုတ်ဝဲတါလှအလီမဲတ်ဆုးတခါ ဒီးမုတ်ဝဲတါမက မုတ်တါ သိတ်တါသီဒီးတမုတ်တါလှအဖိသဲစးဘတ်နှိတ်လီ. ခဲအံ.ဖဲလှပဘတ်ကွတ်ဆတ်မဲတ်ဒီးပယီသုးမုတ်အတါမအဲ.မသီဒိတ်ဒိတ် မုတ်မုတ်အဆကတီတကြးလှပိတ်မုတ်သုတ်တဖုတ်ကဘတ်အိတ်လှတါပျံ.ဘတ်ဖုးဘတ်ကု.ပိတ်ခါလှအအိတ်လှပပုတတဖုတ် အပု.နှိတ်ဘတ်. ပဝ. ပခိတ်ပနံ. ပသုးဖိသံတ်ဖိ လှအမကမုတ်တါသိတ်တါသီ ဒီး သုတ်စု ဆုတ် ခိတ် တကး ထီဒါပိတ်မုတ် ဒီးဖိ သုတ်တဖုတ် အိတ်ဒီးဝဲဒုတ်နှိတ်လီ. ဘတ်ဆတ်ပတအဲတ်ဒီး အိတ်ဘျုတ်အိတ်ဘျိတ် ဘတ်ယးတါဂုတ်အံ.ဘတ်. ပိတ် မုတ် ဒီးဖိသုတ်ပိတ်မုတ် လှကီသုလှပု.ဒီးဒဲကဝီလှကီကွိတ်ဝဲတ်ပု.တဖုတ်ဘတ်တါဒီသပု.လှဟိတ်ကစီ.ထံကီတါသိတ်တါသီဘတ်ယးတါ သုတ်စုဆုတ်ခိတ်တကးထီဒါပိတ်မုတ်တဖုတ်နှိတ်လီ. ပအဲတ်ဒီးထံတ်လှ သဲစးတဖုတ် ဘတ်တါသုအဲ. လှ တါအိတ်သးတဖုတ် ခဲ လှအပု.လှတအိတ်ဒီးတါကွတ်ဒိတ်ဆံးအါစု.တါဒီးတါကွတ်မဲတ်တါဘတ်နှိတ်လီ.

ဆူပူလှူဒါန်းအမည်တပ်တဖွဲ့အအိပ် - ပအဲဒ်ဒီးတဲဘဉ်နုလုနုမ့ဒ်လဲာ်မတုတဂုတဂုဘဉ်ဆဉ်, ကဲဒိဉ်မ့ဂု ဖျိဉ်မ့ဂု, အိဉ်ဒီးတံာ်စိတံာ်ကမိမ့ဂု တအိဉ်ဒီးတံာ်စိတံာ်ကမိမ့ဂု, သုးဖိ မ့တမ့ဂုပုထံဖိကီာ်ဖိဘဉ်ဆဉ် နမ့ မဆါမပ ယွဲပိာ်မ့ဂုဒီးဖိသဉ်, နမ့မကမဉ်တံာ်သိဉ်တံာ်သီတဖွဲ့နု နကဘဉ်တံာ်ဟံးဂုဒီးနုလု စံဉ်ညီဉ်ပိတုသနု လု အအိဉ်လုနု ပုတတအပူနုလီ.

နတအိဉ်လုသဲစးအဖိခိဉ်ဘဉ်. နမ့မကမဉ်သဲစးဒီးနကဘဉ်တုာ်ဘဉ်တံာ်လုအပိာ်ထွဲထီဉ်အခံတဖွဲ့နုလီ. နကဘဉ် တံာ် စံဉ်ညီဉ်, နကဘဉ်တံာ် ဖိဉ်ကုလု, နကဘဉ်တံာ်ဟံးဂုဒီးနု ဒီး နကတုာ်ဘဉ်တံာ်မဲာ်ဆုး လုတံာ်ကမဉ်လုနုမအီ တဖွဲ့အဖိခိဉ်နုလီ.

ဆူပူတုာ်ဘဉ်တံာ်တဖွဲ့အအိဉ် - ပအဲဒ်ဒီးစံးဘဉ်နုလု တံာ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးလု နတုာ်ဘဉ်တံာ်တဖွဲ့အံာ် တမ့ဂုနတံာ်က မဉ်ဘဉ်. နအိဉ်ဒီးတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ်ဖဲအံာ် ဒီး ခဲအံာ် ဖဲသိးနကဘဉ်တံာ်ဒီးသအုလု တံာ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးဒီး အိဉ်မုလုတံာ် သ ဘျူ အပူ လုတအိဉ်ဒီးတံာ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကး မ့တမ့ဂုတံာ်မပုမုဖုးတံာ် ကိးနုဒီးအပူဘဉ်နုလီ. နအိဉ်ဒီးတံာ်ခွဲးတံာ် ယာ် ဖဲသိးနကထံဉ်ဘဉ်လုပုမကမဉ်တံာ်တဖွဲ့ဘဉ်တံာ်ဟံးနုအီဂုဒီးတံာ်တီတံာ်တြိသနုလုအအိဉ်လုပုတတအပူနု လီ. ပုမကမဉ်တံာ်တဘဉ်အိဉ်လုသဲစးအဖိခိဉ်နီတဂုဘဉ်. သဲစးတဖွဲ့မ့ဂုတံာ်တခါယီလုပုကိးဂုဒီးအဂီာ်ဒီးပုကိးဂု ဒီးတုာ်သိးထဲသိးလုသဲစးအမဲာ်ညါနုလီ. ပုလုတံာ်စိတံာ်ကမိမ့ဂုဒီးပုလုတံာ်စိတံာ်ကမိမ့ဂုတအိဉ်ခဲဖုလုာ်ဘဉ်တံာ်ဟံး ယာ်အီလုသဲစးနုလီ. တ, ပုအိဉ်ဟံဉ်ခိဉ်ဟံဉ်ဟံး, သုးဖိ, ခိဉ်နု, ပုတအိဉ်ဒီးတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ်နီတဂု လုကဘဉ်မဆါ မပယွဲနုဘဉ်. ပုတဂုမ့မဆါမပယွဲနုလဲနု နတီဉ်ဖျါထီဉ်တံာ်ဂု, တဖျါထီဉ်အီသုးနုလီ. တံာ်တီတံာ်တြိသ နု လု နပုတတအပူအံာ် အိဉ်ဒီးမုဒါလု ကဘဉ်မလီတံာ်လု နဘဉ်တံာ်ဒီးသအုဒီး ပုလုအမကမဉ်ဘဉ်တံာ်တဂုနု က ဘဉ်တံာ်ဟံးဂုဒီးအီလုတံာ်ကမဉ်လုအမကမဉ်ဝဲအဖိခိဉ်နုလီ.

ပဝဲကိးဂုဒီးလုပုတတအပူ အိဉ်ဒီးမုဒါဖဲသိး ကကွာ်သမံသမိးတံာ်တီတံာ်တြိသနု လုပုတတအပူ, မ့အတီအလီဝဲ ထဲလဲဉ်အဂု, မ့အဟံးကံာ်ခိဉ်ထံးပုဟံဉ်ခိဉ်ဖိတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ်ကစီဒီးဒါ, မ့အဝဲသုဉ်ရုလီာ်ပုကိးဂုဒီးတုာ်သိးထဲသိးတ တုာ်သိးထဲသိးအဂုဒီးသိးတံာ်မကဲထီဉ်လိဉ်ထီဉ်သဲစးဒီးတံာ်ဟ့ဉ်တံာ်ကမဉ်တဖွဲ့ကဘဉ်တံာ်မအီလုတအိဉ်ဒီးတံာ်ကွာ် မဲာ်တံာ်ဘဉ်အဂီာ်နုလီ.

တနံအံာ် မ့ဝဲမ့နုအဆိကတံာ်တနံလု တံာ်ကစးထီဉ်မဲာ်တဆဲယုသီတံာ်ဂဲလီာ်ခဲဉ်ဖု တံာ်ဟူးတံာ်ဂဲ ဖဲသိးတံာ်ကပတုာ် တံာ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးထီဒါပိာ်မ့အဂီာ်နုလီ. တံာ်ဟူးတံာ်ဂဲအကတံာ်တနံမ့ဝဲ လုဒိဉ်စဲဘဉ်အသီ(၁၀)လုအမ့ဟံဉ် ခိဉ်ဒီးဘုဉ်ပုဟံဉ်ခိဉ်ဖိတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ်မ့နုနုလီ. ကညီပိာ်မ့ကရုကွဲမ့ဒီး ဟံးလုာ်ဟံးပုပုကိးဂုဒီးလုပုတတအပူ လုအယုထုလုကဟဲပုဉ်ယုာ်မသကိးတံာ်ဒီးပုလုတံာ်မဲာ် “တဆဲယုသီတံာ်ဟူးတံာ်ဂဲခဲဉ်ဖု” အဂီာ်နုလီ. နကမလီနု အါထီဉ်ဘဉ်ဃး သွံဉ်ထံးမ့ဉ်ခွါတံာ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကး ဒီးသဲစးတဖွဲ့လု အကဒီးသအပိာ်မ့တဖွဲ့အဂုဒီး နကနုဟံာ် အါ ထီဉ်ဘဉ်ဃး “ပုနီတဂုတအိဉ်လုသဲစးအဖိခိဉ်ဘဉ်” ဒီးနကဒုးနဲဉ်ဖျါထီဉ်နတံာ်သးတဖျါယီဒီးပု, မဆူဉ်ထီဉ်သ ကိးပဂံာ်ပဘါဒီးဆိဉ်ထွဲမုပုလုတံာ်ပတုာ်ကွံာ်တံာ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးထီဒါပိာ်မ့အဂီာ်နုလီ.

ယုယုဆူပတံာ်မနု

ကညီပိာ်မ့ကရု
လီာ်ခါသး